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Närvarande:  
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 Gun-Marie Gunnars (SPF) 

 Per Westberg (SPF) 

Donald Monvall (PRO) 

 

Ersättare: Ulla Nilsson (PRO) 

 

 

 

 

 

Frånvarande: 

Margareta Apelskog (SPF) 

Gunilla Carlén (SPF) 

Barbro Almstedt (SPF) 

Kerstin Stridh (PRO) 

 

Sonja Larsson, Adjungerad. 

 

I tjänsten deltog: 

 

Gäst: 

Annica Dominius, Elisabeth Landström. 

 

Eva Rise, projektledare för Mat och måltider. 

 

 

Paragrafer 

§§ 1- 9    

       

Sekreterare:      _______________________ 

     Elisabeth Landström 

Justerare: 

 

 

 

______________________                            _____________________________ 

Sigvard Ländin                                  Per Westberg  

   

 

 

§ 1 Sammanträdet öppnas 

Ordförande Sigvard Ländin hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat. 

 

§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§3 Anmälan av protokollsjustering 

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 



SID 2 (5) 

 

 

 

 
§ 4 Val av justerare till dagens protokoll 

Ordförande Sigvard Ländin och viceordförande Per Westberg utsågs att justera dagens 

protokoll den 6 december 2011 kl. 13.00. 

 

Eva Rise, projektledare för Mat och måltider, presenterar sig och ger en kort information om 

arbetet med genombrottsmetoden som har pågått i projektform inom äldreomsorgen sedan ett 

och ett halvt år. Liviagården, Vällingby hemtjänst och Skolörtens servicehus använder sig av 

metoden i syfte att skapa måltidsglädje för äldre samt för att få en bättre kvalitet i 

verksamheten. Metoden går ut på att vårdpersonalen, främst kontaktpersonen, planerar för och 

utför förbättringar kring mat och måltider hos vårdtagaren. Efter en tid utvärderas testresultatet 

och metoden permanentas om försöket var lyckat. På detta sätt tillvaratar man personalens 

kompetens och engagemang med individen i fokus. På Liviagården har metoden lett till att 

man infört lugn och ro vid måltiderna, frukostbuffé, förmiddagsfika med fruktsallad, hemlagad 

efterrätt till lunch, lördagsmys med cider, ost och kex och hembakat till eftermiddagskaffet. 

Allt arbete har skett inom befintliga resursramar. 

I Vällingby hemtjänst står ett fint dukat bord i hemtjänstlokalen som inspiration till övriga 

medarbetare. Vårdtagare inbjuds till gemensam måltid i lokalen till midsommar och jul. På 

Skolörtens servicehus serverar man frukost i Träffen till självkostnadspris. De vårdtagare som 

riskerar få mer än 11 timmars nattfasta erbjuds extramål sen kväll, natt eller tidig morgon. 

Hela äldreomsorgen kommer att arbeta med genombrottsmetoden under 2012. 

 

§ 5 Rapport från förtroenderåden  

Hässelgården 

Birgit Grahn rapporterade att flytten från C-huset till A-huset gått mycket bra. Verksamheten 

försöker nu att anpassa sig efter de nya förhållandena. Aktiviteter och underhållning pågår 

som tidigare. Lucia- och julfirande kommer att ske i samlingssalen. 

 

Skolörten 

Sonja Larsson var frånvarande vid dagens sammanträde. 

 

Koppargården 

Gun-Marie Gunnars hade inget att rapportera.  

 

§ 6 Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 13 december 2011 

 

Ärende 10. Verksamhetsplan 2012 för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

Pensionärsrådet måste tyvärr återigen konstatera att den tilldelade budgetramen inte täcker 

stadsdelens behov. Särskilt tar detta sig i uttryck när det gäller äldreomsorgen. Pensionärsrådet 

konstaterar att förvaltningen redovisar ett underskott om 26 mkr för år 2011. Förvaltningen ser 

en fortsatt ökning av de äldre. Pensionärsrådet frågar sig därför vilken grupp av de äldre som 

inte kommer att få den hjälp de skulle behöva och därmed drabbas av den otillräckliga 

tilldelning av medel? Stadsdelen har under flera år dragits med underskott inom 

äldreomsorgen. Detta måste en gång för alla rättas till. 

 

Ärende 11. Avtals- och ramavtalsuppföljning Koppargårdens vård och omsorgsboende. 
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Ärendet utsändes senare.  

Ärende 12. Projektrapport till Länsstyrelsen, Föräldrastödslinjen i Hässelby-Vällingby.  

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 13. Förslag till reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden rörande vårdnad, 

boende umgänge och namn. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 14. Stockholms stads program för kvinnofrid- mot våld i nära relationer 2012-2014. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 15. Skolans dokument- insyn och sekretess (SOU 2011:58). 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 16. Teaterverksamhet i S:t Jacobi, Vällingby. Motion från (S). 

Pensionärsrådet ställer sig helt bakom motionen. 

 

Ärende 17. Fler bänkar i stadsmiljö. Motion från (MP).  

Pensionärsrådet anser att det behövs mera bänkar och ställer sig bakom motionen. 

 

Ärende 18. Uppdragslista. 

Ärendet utsändes senare.  

 

Ärende 19. Sopigt vid våra återvinningsstationer. Svar på skrivelse från (V). 

Pensionärsrådet ställer sig bakom remissen. 

 

§ 7 Övrig information från äldreomsorgen. 

Annica Dominius informerar att flytten på Hässelgården fungerat som planerat. Dock har de 

boende på plan två som är lite piggare och inte kommit lika långt i sin demenssjukdom haft 

svårare att acklimatisera sig, men personalen arbetar med det. Tre platser finns lediga i nuläget 

men kommer att fyllas på nu när flytten är avklarad och verksamheten kommer att bli 

fullbelagd. Verksamheten kommer preliminärt att drivas av Kosmo from 1 februari 2012. 

Anbudet är överklagat i förvaltningsrätten. 

Kommunstyrelsen kommer att fatta beslut om att säga upp avtalet med Carema på 

Koppargården till den 1 februari 2010. Förvaltningen håller nu på att informera personalen och 

kommer att inhämta intresseanmälningar om att följa med verksamheten i egen regi. 

Förvaltningen har anlitat en konsult som ska hjälpa till med övergången, under tre månader. 

Rekrytering av chefer pågår. Verksamheten kommer att ha samma organisation och 

personalbemanning som tidigare tills dess att ny verksamhetschef kommit in i arbetet och sett 

över organisationen. Kost upphandling pågår. 

Sjuksköterskorna på Koppargården har gjort en arbetsmiljöanmälan mot läkarorganisationen 

Trygghälsa som har läkaravtalet på Koppargården. Arbetsmiljöverket har varit inne och 

granskat och konstaterat att arbetsgivaren har gjort allt de kunnat i ärendet. 

 

§ 8 Övriga frågor 
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Budgeten för 2012 visar att det inte blir bättre nästa år. SLK har finansierat en utredning på 

beställarsidan och företaget Ramböll har varit inne och gjort en genomlysning av 

myndigheten. Ramböll har meddelat förvaltningen att utredningen visar på god styrning och 

ledning. Inga uppenbara konstigheter har hittats som förklarar budgetunderskottet på 

beställarsidan. Ramböll har dock föreslagit myndigheten att ”utmana sin självbild” och med 

anledning av det har en intern undersökning startat för att jämföra biståndshandläggarnas 

arbetsmetoder med andra förvaltningar. Norrmalm har varit först ut. 

  

Annica Dominius upplyser att begreppet ”hemvård” är det samma som hemvårdsbidrag som 

kan beviljas som bistånd enligt 4 kap 2§ i socialtjänstlagen för vårdtagare som väljer att ta 

hjälp ifrån närstående istället för hemtjänst.  

 

§ 9 Sammanträdet avslutas 

Ordförande Sigvard Ländin tackade för dagens möte och önskade alla en god jul och ett gott 

slut och förklarade sammanträdet avslutat. 

 

Nästa sammanträde äger rum på stadsdelsförvaltningen den 30 januari 2012 klockan 10.00–

12.00 i lokal Markelius. Klockan 09.00-10.00 står lokalen till förfogande för rådets enskilda 

överläggning. 

 

 

 

 

 

 

 

 


